
Protokół  Nr XIV/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 12 grudnia  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1100,  a  zakończono o godz. 1515.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 13 Radnych.  W trakcie  omawiania  punktu  6  przybył  1  Radny.  W trakcie  obrad 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził jedną dziesięciominutową przerwę.

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Informacja Starosty Kętrzyńskiego na temat planowanych zadań inwestycyjnych w roku 2008. 
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Barciany.
8. Projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia  Planu Rozwoju  Sołectwa Drogosze na lata  2007– 
2012.
9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w 
szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Barciany  na  rok  2008,  określającego  wysokość  oraz 
szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za 
warunki  pracy,  szczegółowe  warunki  obliczania  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  niektórych  innych  składników 
wynagrodzenia, dodatku mieszkaniowego, dodatku za wysługę lat oraz dodatku wiejskiego.       
10.  Projekt  uchwały  w sprawie  zaopiniowania  projektów Rozporządzeń Wojewody Warmińsko 
Mazurskiego  dotyczących  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Jeziora  Oświn  oraz  Obszaru 
Chronionego Krajobrazu Doliny Rzeki Guber.    
11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet przysługującym radnym.
12. Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Barciany.
13. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu 
udziału w kosztach budowy urządzeń infrastruktury technicznej.    
14. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu 
podziału nieruchomości.
15. Projekt  uchwały  w  sprawie  woli  przystąpienia  do  spółki  pod  firmą  Zakład  Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi Sp. z o.o. w Olsztynie. 
16.  Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania   Statutu  Zakładowi  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej w Barcianach.
17. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
19.  Wolne wnioski i informacje.
20.  Wnioski mieszkańców. 
21.  Sprawy różne.
22.  Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy.
23. Zakończenie obrad.

Ad. 1.  Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XIV sesji  Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,   Kierowników,  sołtysów  i  zaproszonych  gości  –Starostę  Powiatu 
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Kętrzyńskiego – Tadeusza Mordasiewicza oraz Wicestarostę – Witolda Sańko  / listy obecności 
Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne 
– na ustawowy skład Rady obecnych jest 13 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku.

Wójt  Gminy poprosił  o  wprowadzenie  do porządku obrad sesji  następujące projekty  uchwał  w 
kolejności:

18. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/42/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 18 
października 2007 roku dotyczącej zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez gminę Barciany.
19. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjecie nieruchomości od skarbu 
państwa ( Solkieniki ).
20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjecie nieruchomości od skarbu 
państwa ( Aptynty ).
21. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały Rady Gminy Barciany Nr XIII/46/2007 z dnia 15 
listopada 2007 r. opłaty od posiadania psów.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad po wniesionych zmianach. Zapytał czy są 
uwagi do porządku obrad. 

Radny Wiesław Gajdowski postawił  wniosek o zniesienie z porządku obrad projekt  uchwały w 
sprawie  ustalenia  zasad  i  wysokości  diet  przysługującym  radnym.  Uzasadniając  powiedział,  że 
Rada pracowała przez rok czasu na budżecie poprzedniej Rady. Uważa, że pieniądze przydałyby się 
na inny cel. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że w sprawie tej uchwały Komisje obradowały. Jest 
to kwestia dyskusyjna. Wzrost diet będzie obowiązywał od przyszłego roku. Środki na wzrost diet 
dla Radnych są zaplanowane w projekcie budżetu na przyszły rok. Uważa, że dyskusja do tego 
projektu może być ale bez zdejmowania z porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Radnego Gajdowskiego o zdjęcie z 
porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  i  wysokości  diet  przysługującym 
radnym.  W głosowaniu  jawnym  za  wnioskiem głosowało  4  radnych,  przeciw  było  9  radnych, 
głosów wstrzymujących nie było. 
Następnie  Przewodniczący  Rady  poddał  przedstawioną  przez  Wójta  Gminy  propozycję  zmian 
porządku  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem porządku  obrad  Radni 
głosowali jednogłośnie – 9 głosów za, 3 głosy przeciw i 1 głos wstrzymujący.

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 
sesjami.
5. Informacja Starosty Kętrzyńskiego na temat planowanych zadań inwestycyjnych w roku 2008. 
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
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7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Barciany.
8.  Projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia  Planu Rozwoju  Sołectwa Drogosze na lata  2007– 
2012.
9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w 
szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Barciany  na  rok  2008,  określającego  wysokość  oraz 
szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za 
warunki  pracy,  szczegółowe  warunki  obliczania  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  niektórych  innych  składników 
wynagrodzenia, dodatku mieszkaniowego, dodatku za wysługę lat oraz dodatku wiejskiego.       
10.  Projekt  uchwały  w sprawie  zaopiniowania  projektów Rozporządzeń Wojewody Warmińsko 
Mazurskiego  dotyczących  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Jeziora  Oświn  oraz  Obszaru 
Chronionego Krajobrazu Doliny Rzeki Guber.    
11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet przysługującym radnym.
12. Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Barciany.
13. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu 
udziału w kosztach budowy urządzeń infrastruktury technicznej.    
14. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu 
podziału nieruchomości.
15.  Projekt  uchwały  w  sprawie  woli  przystąpienia  do  spółki  pod  firmą  Zakład  Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi Sp. z o.o. w Olsztynie. 
16.  Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania   Statutu  Zakładowi  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej w Barcianach.
17. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
18. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/42/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 18 
października 2007 roku dotyczącej zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez gminę Barciany.
19. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjecie nieruchomości od skarbu 
państwa ( Solkieniki ).
20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjecie nieruchomości od skarbu 
państwa ( Aptynty ).
21. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały Rady Gminy Barciany Nr XIII/46/2007 z dnia 15 
listopada 2007 r. opłaty od posiadania psów.
22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
23.  Wolne wnioski i informacje.
24. Wnioski mieszkańców. 
25. Sprawy różne.
26. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy.
27. Zakończenie obrad..

Ad. 4. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji o realizacji 
podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /. Dodał także, że 
ruszyły prace nad Programem Integracji Społecznej. Jutro jest spotkanie w tej sprawie. Powiedział, 
że zakupiono oświetlenie świąteczne do miejscowości Barciany.  

Ad.  5.   Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy poprosił  starostę  przedstawienie  informacji  na 
temat planowanych zadań inwestycyjnych w roku 2008. 

Pan Witold Sańko – Wicestarosta powiatu Kętrzyńskiego poinformował na temat  zadań na lata 
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2008-2013.  Powiedział,  że  są  związani  terminami  w sprawie  budowy dróg  nadgranicznych.  W 
trzecim  kwartale  2008  r.  będzie  składany  wniosek  do  Interreg  III  na  przebudowę  dróg 
przygranicznych. Dodał, że jest juz sporządzona dokumentacja na przebudowę drogi w Suchawie.
Powiedział następnie, że mamy w powiecie 60 km dróg przygranicznych. Przebudowa tych dróg 
będzie kosztowała ok. 107  mln zł. W pierwszym etapie będą robione drogi – Aptynty, Św. Kamień, 
Wilczyny, Srokowo, a wartość tej inwestycji będzie wynosiła 12 mln zł. Będzie składanych kilka 
projektów. Przewidzieli środki w budżecie, ale na 2009 bo wtedy będą robione inwestycje. Jeżeli 
natomiast chodzi o dokumentację na drogę w Suchawie to będzie finalizowana umowa na 20 tys z 
gminą Barciany. Na drogę Aptynty – Św. Kamień Interreg przewiduje 10 % udziału własnego. Ten 
procent będzie podzielony na 2 gminy i Starostwo. Na drogę w Suchawie trudno będzie pozyskać 
środki. Koszty w dużej mierze spoczywać będą na Starostwie i gminie. 

Następnie  głos  zabrał  Starosta  Powiatu  Kętrzyńskiego  –  Pan  Tadeusz  Mordasiewicz,  który 
powiedział,  że budżet  Powiatu jest  po raz pierwszy inaczej  ułożony.  Po poprzednich władzach 
Starostwa w ubiegłym roku  pozostało 42 % zadłużenia i 1,5 mln za most w Pilcu oraz długi w 
Starostwie.  W tym roku udało się spiąć budżet bez kredytu, co jest zasługą Rady i Zarządu. Zarząd 
i  Rada powiatu założyła  plan – zapłaciła należności  i  nie ma zadłużeń. Na działalność Szpitala 
Powiatowego  zastał  przedłużony  kredyt  na  30  lat.   W  tym  roku,  po  raz  pierwszy  od  10  lat, 
Starostwo będzie miało nadwyżkę. Drogi, które zostały przygotowane będą robione w kolejności. 
Po raz pierwszy chcą ominąć Zarząd Dróg Wojewódzkich i bezpośrednio pieniądze na utrzymanie 
dróg powiatowych  przekazać gminom.  Będzie  to  100 tys.  Od 2004 roku powiat  nie  otrzymuje 
subwencji  na  utrzymanie  dróg.  Powiedział  także  o  sposobach  finansowania  Starostwa.  Jest 
przekonany, że właściwa polityka oświatowa poprawi stan finansowy powiatu. Powiedział, że klasy 
rolnicze  w  Karolewie  Starostwo  przekazuje  do  Ministerstwa  Rolnictwa.  Powiedział  też  o 
finansowaniu stołówek w powiecie. Szpital powiatowy ma na plusie co roku ok. 1,5 mln zł. Złożył 
deklarację,  że  wszystkie  rzeczy,  które  Starostwo  będzie  robić  zostanie  uzgodnione  z  Wójtami. 
Budżety Starostwa i gmin są skromne. 42 mln przeznaczono na 20 powiatów. Niecałe 8 mln zł na 
lata 2008 – 2013. Od Marszałka województwa dostaną środki na wybudowanie niecałych 2 km. 54 
mln  zł  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  zarezerwował  na  modernizację  dróg  wojewódzkich. 
Podziękował za zaproszenie. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania do Starosty.

Radna Elżbieta Machniak zapytała czy w planie ujęta jest modernizacja drogi Winda – Podławki.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że po wysłuchaniu przemówienia Starosty nasuwa się kilka 
spostrzeżeń.  W gminie  jest  115  km dróg  powiatowych,  103  km dróg  gminnych,  39  km dróg 
wojewódzkich. Gmina ponosi wydatki na utrzymanie dróg: w 2006 r. - 405 tys zł,na 2007r. planuje 
się  516 tys zł, na 2008r.  – 675 tys zł. W planie Starostwa zaplanowanych jest 100 tys zł dla naszej 
gminy. Ale należy zauważyć, że gmina zastępuje Starostwo np. w odśnieżaniu dróg.  Druga sprawa, 
która  poruszył  Radny  Gajdowski  to  perspektywa  rozwoju  Szpitala  Powiatowego  w  Kętrzynie. 
Słyszał  o  restrukturyzacji  szpitala  –  o  zamiarze  rozbudowy bloku  operacyjnego,  ale  czy  będą 
likwidowane inne oddziały? Najbardziej dochodowy jest oddział laryngologiczno – okulistyczny. 
Jakie  widzi  Starosta  perspektywy  rozwoju  szpitala.  Dodal,  że  Starosta  nie  wspomniał  o 
finansowaniu szpitala z NFZ – czy zwiększą dofinansowanie?

Radny Zbigniew Stankiewicz zapytał czy są już wiadome koszty budowy drogi w Suchawie?

Wicestarosta Witold Sańko na pytanie Radnej Elżbiety Machniak odpowiedział, że modernizacja 
drogi w Podławkach nie jest ujęta do programu INTERREG. Jej modernizacja była planowana w 
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ubiegłej kadencji. 

Starosta Tadeusz Mordasiewicz na pytania Radnego Gajdowskiego odpowiedział, że co do liczby 
dróg  to  dane  są  prawdziwe.  Jest  mnóstwo  dróg  powiatowych  prowadzących  przez  lasy.  Zadał 
pytanie – czy te drogi mają charakter dróg powiatowych? To jest trudna sytuacja. Gminy nie chca 
takich  dróg.  100  tys  dla  gmin  to  jest  dość  nieprecyzyjna  kwota,  bo  to  jest  dodatkowa kwota. 
Powiedział, że Starostwo daje środki na drogę w Suchawie. Droga na Święty Kamień to jest ponad 
300 tys zł.  Utrzymują  drogi  i  dają  na bieżące  utrzymanie  dróg.  Pomijają  Zarząd Dróg.  Jeżeli 
natomiast chodzi o Szpital to w ciągu pół roku lub roku nie da się stworzyć dobrej opinii o nim. Jest 
zła  sława.  Szpital  nie  ma  dobrej  infrastruktury,  narzędzi  do  wykonywania  swojej  działalności. 
Zarzuca sią władzom Powiatu, że odchodzą lekarze. Za Dyrektora Kopra odeszło 18 lekarzy. Nie 
możemy zbudować stałej  kadry,  bo jedni  lekarze  odchodzą,  a  drudzy przychodzą.  Od stycznia 
planują  przyjęcie  nowego  ordynatora  oddziału  wewnętrznego.  Ostatnia  uchwała  Rady  Powiatu 
upoważnia  Zarząd do podjęcia  dalszej  restrukturyzacji  szpitala.  Starosta  odbył  już spotkanie  ze 
związkami zawodowymi w szpitalu. Rok temu szpital miał zadłużenie 17 mln. Dzisiaj zadłużenie to 
wynosi 10,5 mln. Następnie Starosta przedstawił działalność innych szpitali. Powiedział, że będą 
zabiegać o środki na budowę bloku operacyjnego. Muszą działać i nie moda ograniczać działania 
szpitala, a jeżeli to musza pytać o to gminy. Najbardziej dochodowymi oddziałami są chirurgia i 
położnictwo. Nie ograniczają ilości świadczonych usług. Powiedział także o kwotach refundacji z 
NFZ za koszty opłaty leczenia pacjentów. Jest pomysł oddać szpital w zarządzanie specjalistycznej 
firmie.  Ona będzie płacić czynsz dzierżawny, a Starostwo będzie spłacać dług szpitala,  ale pod 
warunkiem że firma będzie inwestowała w szpital. Starostwo będzie musiało podjąć działania – 
albo sprywatyzować szpital albo oddać spółce lub znaleźć inne rozwiązanie. Na koniec Starosta 
złożył od siebie, Zarządu i Rady Powiatu życzenia bożonarodzeniowe.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski przekazał upominek Staroście. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  także  złożył  Staroście  serdeczne  życzenia  świąteczne  od  całej 
społeczności.

Wicestarosta Witold Sańko na pytanie Radnego Stankiewicza odpowiedział, że droga do Suchawy 
będzie kosztowała ok. 3,5 mln zł.

Sołtys Sołectwa Suchawa – Józef  Chwała  zapytał  czy będzie  w 2008 r.  cokolwiek robione na 
drodze w Suchawie.

Starosta  Tadeusz  Mordasiewicz  odpowiedział,  że  dokumentacja  na  Suchawę  jest  sporządzona. 
Firma, w ramach promocji chce zrobić kilometr drogi za darmo. Ale jest problem, ponieważ na tej 
drodze ułożony jest  bruk, a nową metodą, która stosuje ta firma, nie da się tego zrobić.   Będą 
szukać innych możliwości – może urząd marszałkowski. Nie wie czy coś w 2008 r. uda się zrobić, 
ale  pamięta  o gminie Barciany.  Powiedział,  że nie jesteśmy w powiecie jedyna gminą .  Każda 
gmina chce zyskać jakieś środki.

Sołtys Sołectwa Suchawa – Józef Chwała zobowiązał się do zdjęcia bruku.

Sołtys Sołectwa Ogródki powiedział, że odśnieża drogi, ale jest nieporządek w Zarządzie Dróg. 
Zarząd od dawna nie daje środków łatanie dziur na drogach. 

Starosta Tadeusz Mordasiewicz powiedział, że jeżeli społeczeństwo chce się z nim spotkać to nie 
ma problemu. Ma świadomość, że jest mało pieniędzy i przyjął zgłoszone uwagi.
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Więcej pytań nie zgłoszono.  Przewodniczący podziękował za dyskusję. 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania Radnych.  
         
Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnych o zgłaszanie interpelacji i zapytań.

Radny Zbigniew Stankiewicz poprosił o wykopanie rowu w Windzie.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że Wójt 
udzieli odpowiedzi w punkcie 22 – odpowiedzi na interpelacje.

Ad.  7.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały  w  sprawie  uchwalenia  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Barciany.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  oddał  głos  Panu  Piotrowi  Kwiatkowskiemu  z  firmy 
„Środowisko”.

Pan Piotr Kwiatkowski powiedział, że poprzednia uchwała została uchylona przez Wojewodę. W 
związku z czym poprawione zostały zarzuty Wojewody m.in. to że uchwały nie publikuje się w 
dzienniku  urzędowym;  lokalizację  inwestycji  –  rozdział  wykreślony  w  całości;  na  mapie 
poprawiono plan wsi Radosze i dorysowany gazociąg od strony Srokowa.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.

Ad.  8.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Sołectwa Drogosze na lata 2007– 2012.  

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że plan jest przygotowany bardzo dobrze. Została 
przedstawiona diagnoza potrzeb. Niektóre z tych potrzeb już zostały zrealizowane.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     
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Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.

Ad.  9.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały  w sprawie ustalenia  regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych  przez  Gminę  Barciany  na  rok  2008,  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, 
szczegółowe  warunki  obliczania  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i 
godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  niektórych  innych  składników  wynagrodzenia,  dodatku 
mieszkaniowego, dodatku za wysługę lat oraz dodatku wiejskiego.    

Wójt  Gminy – Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  Regulamin  został  uzgodniony ze  związkami 
zawodowymi – Związkiem Nauczycielstwa Polskiego, bo działa na terenie naszej gminy.  Także 
regulamin został omówiony z dyrektorami szkół. Powiedział o zwiększeniu punktów z 15 zł na 20 
zł  oraz  widełek  w  poszczególnych  kategoriach.  Dyrektor  będzie  miał  większą  możliwość 
przyznawania  punktów.  Zwiększono  widełki  dla  dodatku  dla  dyrektora  i  wicedyrektora  –  są 
zbliżone do sąsiednich gmin. Dodatek mieszkaniowy wcześniej był przyznawany w zależności od 
liczby osób w rodzinie, teraz będzie przyznawany na jedną rodzinę.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.
     
Ad.  10.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały w sprawie zaopiniowania projektów Rozporządzeń Wojewody Warmińsko  Mazurskiego 
dotyczących  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Jeziora  Oświn  oraz  Obszaru  Chronionego 
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Krajobrazu Doliny Rzeki Guber. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że jest to kontrowersyjny temat.  Na poprzedniej 
sesji  były  zaproszone  Panie  od  Konserwatora  Przyrody,  które  wyjaśniły  nurtujące  tematy. 
Przypomniał,  że  obowiązuje  rozporządzenie  z  2003  roku,  które  jest  bardziej  restrykcyjne. 
Natomiast te nowe rozporządzenia przewidują odstępstwa. Komisje Rady pracowały przez sesją i 
nie zgłosiły konkretnych zastrzeżeń.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki zabrał  głos i  powiedział,  że temat  jest  mu 
bliski. Swoje uwagi wyrażał na wcześniejszej sesji. Obligatoryjną ustawą jest ustawa o ochronie 
przyrody.  Sugestią  Pań  od  Konserwatora  Przyrody  było  to,  że  projekty  rozporządzeń  łagodzą 
przepisy ustawy.  Większa część naszej gminy jest związana z doliną rzeki Guber. Sugeruje, aby nie 
podejmować jednoznacznej opinii.      

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że projekty rozporządzeń są łagodniejsze od obecnie 
obowiązujących. Jeśli  Rada nie wyda opinii  to będą obowiązywały stare rozporządzenia.  Ciągłe 
spychanie tematu nie spowoduje, że rozporządzenia będą obowiązywały. Konserwator Przyrody ma 
obowiązek konsultacji tych projektów z gminami.

Radny  Zbigniew  Stankiewicz  uważa,  że  na  poprzedniej  sesji  były  Panie  i  wyjaśniły  wiele 
wątpliwości. Wtedy był czas na wyjaśnianie spraw. Uważa, że lepiej byłoby gdyby obowiązywały 
nowe rozporządzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały – 4 głosy za, 1 wstrzymujący.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali 1 za, 1 głos przeciw, 5 głosów wstrzymujących.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji głosowali 1 przeciw, 3 głosy wstrzymujące.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 9 głosami za, 1 głosem 
przeciw i 4 głosami wstrzymującymi / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    

Ad.  11.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o omówienie  projektu 
uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet przysługującym radnym.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że projekt uchwały powstał w związku z wnioskiem 
zgłoszonym do projektu budżetu. Wnioskowano o 30 % podwyżkę diety i taki projekt uchwały 
przygotowano. Jest to temat kontrowersyjny. Następnie Wójt przedstawił stawki diet w sąsiednich 
gminach.  Powiedział,  że  proponowane stawki  po  wzroście  są  najniższe  w powiecie.  Środki  są 
zaplanowane w budżecie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że przedstawienie tego projektu 
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uchwały przed uchwaleniem budżetu gminy jest falstartem. Zadał pytanie skąd się wziął pomysł 
podwyżki o 30 %. 

Radny Wiesław Gajdowski zwrócił się do wnioskodawcy uchwały, bo jest mu niezrozumiałe skąd 
się wzięła ta propozycja i co to są za koszty ponoszone przez radnych.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że taki był wniosek, to jest tylko propozycja. Rada 
może albo zwiększyć diety albo nie, czyli pozostać przy starych stawkach. Ta podwyżka jest ujęta 
w budżecie. To zagadnienie wymaga podjęcia stanowiska.

Radna Elżbieta Machniak jest za  pozostawieniem starych stawek. Koszty związane z dojazdem nie 
są tak duże. Uważa, że jeszcze nie zapracowali sobie na podwyżkę.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały – 4 głosy za, 1 głos przeciw.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali 5 za, 2 głosy przeciw.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji głosowali za pozostawieniem starych stawek.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  nie  usłyszeli  jeszcze 
odpowiedzi na pytanie kto był wnioskodawcą 30 % podwyżki.

Radny Wiesław Gajdowski zapytał jakimi sugestiami kierował się wnioskodawca?

Radna Ala Wierzbicka powiedziała,  że to był ich wniosek – radnych z Mołtajn. Ponoszą różne 
koszta  nie  tylko  związane  z  dojazdami  na  sesje  czy  komisje.  Wykonują  telefony  na  prośbę 
mieszkańców  w  przypadkach  gdy  nastąpi  awaria  oświetlenia  lub  zaleje  komuś  nieruchomość. 
Załatwia  też  np.  sprawy  w  ZUS-ie.  I  dlatego  wystąpili  o  podwyżkę.  Są  członkami  komisji 
Rewizyjnej, gdzie kontrole trwają 2-3 tygodnie i muszą dojechać do kontrolowanej jednostki.

Radny  Andrzej  Robczak  powiedział,  że  zawsze  jest  możliwość  przekazania  swojej  diety  na 
szczytny cel.

Radny Zbigniew  Stankiewicz powiedział, że jest rolnikiem. W okresie żniw, gdy odbywają się 
komisje lub sesje, musi wynająć pracownika, żeby go zastąpił przy pracach polowych i to są jego 
realne koszty. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że są delegacje dla Radnych poza 
granicami gminy. 

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  radni  pracowali  na  budżecie  poprzedniej  Rady. 
Zaplanowane inwestycje przez poprzednią radę zostały zrealizowane. Po budżecie gminy wiedzą, 
że będzie nadwyżka. Uważa, że należy wybrać ideologię.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki zaproponował 3 % podwyżki diet Radnych 
oraz głosowanie imienne. 

Najpierw Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącego 
Wacława  Nowickiego  o  wzrost  diet  radnych  o  3  %.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem 
propozycji był 1 głos za, 9 głosów przeciw i 4 głosy wstrzymujące. Wniosek nie został przyjęty.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącego 
Wacława Nowickiego  o  głosowanie  imienne  przy głosowaniu  do  uchwały  w sprawie  ustalenia 
zasad i wysokości diet przysługującym radnym. W głosowaniu jawnym za przyjęciem propozycji 
było 6 głosów za, 8 głosów przeciw, głosów wstrzymujących nie było.        

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję. Zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos 
przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 
głosowanie.  W głosowaniu jawnym uchwała została  przyjęta  9 głosami  za,  5 głosami przeciw, 
głosów wstrzymujących nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.            

Ad.  12.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o omówienie  projektu 
uchwały w sprawie  zmian w Statucie Gminy Barciany.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  zmiany  w  Statucie  wynikły  z  protokołu 
pokontrolnego Regionalnej Izby Obrachunkowej. Brakuje w załączniku nr 3 do Statutu – Wykazie 
jednostek organizacyjnych Gminy nie ujęto Gminnego Ośrodka Kultury. Natomiast w załączniku nr 
4  w  Wykazie  sołectw  z  terenu  Gminy  Barciany  nie  wykreślono  sołectwa  Kąpławki  i  Duje,  a 
zlikwidowano je w 2003 r.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały 
-jednogłośnie za.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i głosów wstrzymujących nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    

Ad.  13.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o omówienie  projektu 
uchwały w sprawie  ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu udziału w 
kosztach budowy urządzeń infrastruktury technicznej.    

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że projekt uchwały został przygotowany w związku 
z zaleceniem pokontrolnym Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nadzór zarzucił nam, że gmina nie 
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posiada  takiej  uchwały.  Opłata  ta  dotyczy  nieruchomości,  gdy  w  wyniku  przeprowadzenia 
inwestycji  na  tej  działce,  wzrośnie  jej  wartość.  Powiedział,  że  opłata  ta  jest  uciążliwa  dla 
mieszkańców. Ale brak takiej opłaty uniemożliwia wydanie decyzji o ustaleniu opłaty adiacenckiej. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że gdy na działce, której jesteśmy właścicielem, wejdzie 
infrastruktura  techniczna,  to  wartość  naszej  działki  wzrośnie  o  50  %  różnicy  wartości 
nieruchomości.  Wtedy  Wójt  wydaje  decyzję.  Infrastruktura  techniczna  to  np.  wodociągi, 
kanalizacja,  światłowody.  Kontrola  z Regionalnej  Izby Obrachunkowej  zarzuciła  nam, że takiej 
uchwały  nie  posiadamy.  Jeżeli  ta  uchwała  zostanie  przegłosowana  pozytywnie  to  będzie  to 
dolegliwość  dla  naszego społeczeństwa.  Ile  nas  czeka podwyżek  tego nie  wiemy.  Chodzi  tu  o 
względy społeczne.
   
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji negatywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji negatywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji negatywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał  ją  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  uchwała  została  odrzucona  12  przeciw  i  2 
głosami wstrzymującymi .

Ad.  14.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o omówienie  projektu 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu podziału 
nieruchomości.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawa dotyczy nieruchomości, działki, gdy w 
wyniku jej podziału wzrośnie jej wartość. Jest to także zaleceniem pokontrolnym Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały 
-jednogłośnie za.  
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za,  1 głosie 
wstrzymującym, głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    

Ad.  15.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o omówienie  projektu 
uchwały  w  sprawie  woli  przystąpienia  do  spółki  pod  firmą  Zakład  Gospodarki  Odpadami 
Komunalnymi Sp. z o.o. w Olsztynie. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział,  że jest to uchwała intencyjna o przystąpieniu do 
tego związku. Dodał, że prawdopodobnie EkoBart ulegnie rozwiązaniu dlatego musimy zapewnić 
sobie awaryjne rozwiązanie.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały 
-jednogłośnie za.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za,  głosów 
wstrzymujących i głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    

Ad.  16.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały  w  sprawie  nadania   Statutu  Zakładowi  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w 
Barcianach.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że zgodnie z protokołem pokontrolnym Regionalnej 
Izby Obrachunkowej istnieje konieczność uregulowania Statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej. Nowy statut został przygotowany przez Kierownika Zakładu.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały 
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-jednogłośnie za.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za,  głosów 
wstrzymujących i głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    
   
Ad.  17.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  przedstawiła  zaistniałe  zmiany  w  budżecie  po  stronie 
dochodów i wydatków. Dodała, że plan dochodów został zwiększony o 59.400,00 zł. Budżet po 
zmianach wynosi po stronie dochodów: 17.582.096,13 zł, a po stronie wydatków 18.260.054,13 zł. 
Przedstawiła także zadania inwestycyjne.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały 
-jednogłośnie za.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za,  głosów 
wstrzymujących i głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    

Ad.  18.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/42/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 18 października 
2007 roku dotyczącej zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez gminę Barciany.

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  powiedziała,  że  do  poprzedniej  uchwały  o  zaciągnięciu 
kredytu wprowadza się zmiany. Jest to wymóg Banku Ochrony Środowiska, w którym zaciągnięty 
zostanie kredyt.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Powiedział, że projekt tej uchwały nie 
był omawiany na komisjach. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos przed głosowaniem. W związku z 
brakiem  pytań  odczytał  projekt  uchwały,  po  czym  poddał  ją  pod  głosowanie.  W  głosowaniu 
jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za,  głosów wstrzymujących i głosów przeciw nie było 
/ uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    

Ad.  19.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o omówienie  projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjecie nieruchomości od skarbu państwa 
( Solkieniki ).
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Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że uchwała ta dotyczy świetlicy w miejscowości 
Solkieniki.  Budynek  należy  do  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  i  aby  przejąć  ten  budynek 
podstawą jest uchwała Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały 
-jednogłośnie za.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za,  głosów 
wstrzymujących i głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    

Ad.  20.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Wójta  Gminy o omówienie  projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjecie nieruchomości od skarbu państwa 
( Aptynty ).

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że uchwała ta dotyczy świetlicy w miejscowości 
Aptynty. Świetlica jest sukcesywnie remontowana, ale nie jest naszą własnością. Aby kontynuować 
remonty, inwestycje to musi być nasza własność.  Budynek także należy do Agencji Nieruchomości 
Rolnych i aby przejąć ten budynek podstawą jest uchwała Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, po czym poprosił o przedstawienie opinii 
poszczególnych komisji:     

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały -jednogłośnie za. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały 
-jednogłośnie za.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za,  głosów 
wstrzymujących i głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.    
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Ad.  21.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały w sprawie zmian uchwały Rady Gminy Barciany Nr XIII/46/2007 z dnia 15 listopada 
2007 r. opłaty od posiadania psów.
  
Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  otrzymaliśmy  sygnał  od  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  o  błędzie  w  uchwale  –  opłacie  od  posiadania  psów.  Dlatego  też  został 
przygotowany projekt uchwały z poprawkę wyrazu posiadaczy na posiadania. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Powiedział, że projekt tej uchwały nie 
był omawiany na komisjach. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos przed głosowaniem. W związku z 
brakiem  pytań  odczytał  projekt  uchwały,  po  czym  poddał  ją  pod  głosowanie.  W  głosowaniu 
jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za,  głosów wstrzymujących i głosów przeciw nie było 
/ uchwała stanowi załącznik do protokołu /.       

Ad. 22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki przypomniał co do zapisu w Statucie na temat 
interpelacji  radnych, że dotyczą spraw o istotnym znaczeniu dla Gminy i jej mieszkańców. Nie 
uważa, żeby rów był istotnie ważną sprawą.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski na interpelację Radnego Zbigniewa Stankiewicza odpowiedział, 
że przekaże zgłoszona sprawę dla Pana Stanisława Machniaka.

Ad.  23.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  wolnych  wniosków  i 
informacji.      

Nie zgłoszono.

Ad. 24. Wnioski mieszkańców. 

Pan Romuald Siewruk powiedział, że jest przedstawicielem naszej gminy w Izbach Rolniczych. Był 
ostatnio na seminarium związanym z pozyskiwaniem środków na program odnowy wsi ochronę 
dziedzictwa narodowego. Jest dużo środków. Dużo gmin przystąpiło. Gmina Barciany nie złożyła 
żadnego  wniosku.  A  dużo  robi  się  w  Barcianach.  Powiedział,  ze  kto  teraz  nie  wykorzysta  to 
zostanie z tyłu. Większość gmin już tę ścieżkę przerobiła. Pan Siewruk rozdał następnie materiały z 
Izby Rolniczej dla zainteresowanych radnych.

Pan  Jan  Wiśniewski  poruszył  kwestię  dotyczącą  zajęć  sportowych  w  salach  sportowych. 
Powiedział, że na sesji październikowej Pan Nosek zadeklarował że tę sprawę załatwi. Wie, że Pan 
Nosek spotkał się z dyrektorami szkoły w Drogoszach i Gimnazjum. Deklarował rozpoczęcie zajęć. 
Do tej pory tych zajęć nie ma. Zapytał czyim kosztem Pan czyni oszczędności.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski opowiedział na zapytania Pana Siewruka. Powiedział, że w tym 
roku odbywa się trzeci  nabór wniosków na kwotę 1,200 mln. Poprzednie nabory były w latach 
ubiegłych.  Był  krótki  termin,  dużo  dokumentów  do  zebrania.  Tej  sprawy  dotyczyły  kwestie 
związane z utworzeniem lokalnej grupy działania:  rozmowy dwutorowe z Barcji  oraz integracja 
społeczna ( jutro spotkanie ).

Pan Romuald Siewruk powiedział, że beneficjentem nie musi być gmina ani związek gmin ale np. 
GOK, parafie. Jest do pozyskania do 450 tys zł na jedną miejscowość.
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Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  jest  zwolennikiem,  aby mieć  napisany wniosek  i  w 
przypadku  ogłoszenia  zgłosić  go.  Powiedział,  że  Rada  realizuje  inwestycje  poprzedniej  Rady. 
Muszą stworzyć plan inwestycyjny, a nie robimy nic.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie zgodzi się z wypowiedzią Radnego, ponieważ 
nie można napisać wniosku przed konkursem. Gdy zostanie ogłoszony konkurs wtedy pisze się 
wnioski.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że bazujemy na planie wieloletnim poprzedniej Rady. Jeżeli 
zostaną uruchomione środki unijne to pod to będziemy pisać wnioski.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że jest fragmentaryczny zarys w 
planach  rozwoju.  Są  zapotrzebowania.  Należy  korzystać  z  planów.  Dodał,  że  jeżeli  jest  to 
wypowiedź ze strony mieszkańców to należy brać ją pod uwagę.

Pan  Romuald  Siewruk  powiedział,  że  jeżeli  Rada  pracuje  nad  projektem  budżetu  to  niech 
uwzględni wkład własny w projekty.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że Pan Przewodniczący – Prezes 
Klubu Jurand oszukując całą Radę mówiąc, że sport funkcjonuje. Powiedział, że nie toleruje Pan 
rady. Poprosił powiedzieć, że jeżeli sport  nie funkcjonuje i że jest to prawda.  Zapytał jak długo 
mamy czekać na Pana działania i nie wprowadzać Rady w błąd.

Pan Jan Wiśniewski złożył wniosek do Komisji Oświaty, aby stworzyła strategię rozwoju sportu w 
gminie – założenie co chcemy robić w sporcie, całościowe ujęcie sportu. Powiedział, że szkoda, że 
Pan  Nosek  nie  uczestniczył  w  obradach  komisji  w  październiku.  Natomiast  o  walne  zebranie 
dopominają  się już od dawna.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że zgodnie z § 35 pkt. 7 statutu 
Rada może przyjąć propozycję mieszkańców.

Wniosek do Komisji Oświaty – zorganizować spotkanie komisji w celu ustalenia priorytetów sportu 
w gminie Barciany na rok lub więcej ora zaprosić osoby odpowiedzialne za sport w gminie np. 
nauczycieli.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  wniosek  o  spotkaniu  Komisji  Oświaty  w  celu  ustalenia 
priorytetów sportu w gminie Barciany  pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym wniosek został 
przyjęty jednogłośnie – 14 głosów za.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  przypomniał  o  turnieju  piłki  siatkowej  w  Drogoszach   14 
grudnia  .  Natomiast  jutro  spotkanie  z  koordynatorem  PIS  w  sprawie  możliwości  pozyskania 
środków.       
 
Ad. 25. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Księdza z Parafii Asuny o pomoc w dofinansowaniu.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad. 26. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy.
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Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XIII sesji Rady Gminy wyłożony były 
do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół  został przyjęty 12 głosami za, 2 głosami wstrzymującymi. 

Radny Wiesław Gajdowski poprosił, aby przed obradami sesji nie organizować spotkań, ponieważ 
Radni nie mają miejsca w którym mogli by się zapoznać z protokołem z poprzedniej sesji. 

Ad. 27. Zakończenie obrad.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XIV sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek
Protokolant: Emilia Żelichowska                                
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